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ACTA DEL CONSELL DE DONA, GÈNERE I LGTBI 

DEL DISTRICTE DE SANTS-MONTJUÏC 

 

Data: 29 de setembre de 2022 a les 18 hores 

 

Lloc: Sala Cadires Vermelles, Districte de Sants-Montjuïc, C/ Creu Coberta 104 

 

Presideixen el Consell 

Ana Trapero,   Consellera de Dona, Gènere i LGTBI del Districte de Sants-

Montjuïc 

Jessica Sala   Vicepresidenta del consell  

 

   

Consellers/es: 

Sra. Lourdes Vidrier,  GMD ERC 

Sra. Georgina Lázaro,  GMD JxCat  

Sr. Jofre Mont,   GMD JxCat  

Sr. David Labrador,  GMD C's  

 

Entitats assistents: 

Bona Voluntat En Acció  

Trama  

Associació Sociocultural La Formiga  

Taula de Dones de la Marina  

Associació Pandora  

Jam Session  

Associació Generación Guineocatalana Virgen de Bisila 

Sexto sentido 

  

Tècnics/ques municipals:  

Eva Hernando,   Tècnica de Feminismes del Districte de Sants-Montjuïc     

 

Total d’assistents: 16 persones  

 

Ordre del dia  

1. Salutació i benvinguda  

2. Aprovació, si escau, de l’acta del consell anterior  

3. Valoració del 28J, Taula de Dones de la Marina  

4. Ronda de presentacions:  

 4.1. Joves Estrelles Altes  

 4.2. Sextosentido, rap feminista  

5. Informació sobre les activitats del Districte per commemorar el 25N  

6. Altres temes  

7. Torn obert de paraules  
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1. Salutació i benvinguda.   

 

Ana Trapero, Consellera de Dona, Gènere i LGTBI del Districte de Sants-Montjuïc, dona la 

benvinguda, destaca que és el primer Consell que presideix com a consellera de feminismes 

del Districte de Sants Montjuïc, i que li plau que la reunió es torni a fer presencial i fa una roda 

de presentació de les diverses entitats assistents.  

 

Excusa l'absència del col·lectiu Joves Estrelles Altes, que finalment no ha pogut assistir-hi avui.

  

 

2. Aprovació, si s'escau, de l'acta del consell anterior.   

 

S'aprova l'acta anterior sense esmenes ni comentaris.   

 

3. Valoració del 28J, Taula de Dones de la Marina.   

 

Montse, de la Taula de Dones de la Marina, explica que feia anys que hi havia la voluntat de fer 

un acte públic i visible al barri pel 28J. El primer acte es va fer el 2021 a l'anomenada pl. del 

Metro, on la parada de Foneria, que el seu col·lectiu reivindica com a Plaça de l'Orgull: van 

participar poques entitats i l'organització no va ser fàcil. Enguany hi havia l'experiència prèvia i 

es va convidar casals, equipaments i entitats del barri: es van poder fer diferents activitats, 

principalment lúdiques. L'agència de Salut i altres entitats van repartir molta informació. També 

es va fer un cinefòrum a la Biblioteca Francesc Candel, amb la projecció d'un documental.   

 

La Taula de Dones va arrencar amb aquesta iniciativa, però l'objectiu és fomentar que sorgeixi 

una entitat del barri que s'identifiqui amb aquest moviment i que treballi aquesta jornada, amb el 

suport i acompanyament de la Taula. Conclou que, malgrat que no hi va haver una gran 

assistència, la valoració interna va ser molt positiva: cal continuar treballant a poc a poc.  

 

Intervenció Resposta 

Assistent: Pregunta quin documental es va 

projectar. 

Montse respon que es va projectar un 

documental de TVE sobre l'inici del Moviment 

LGTBI als anys de la transició democràtica a 

l'Estat espanyol. Es pot trobar a Youtube. 

 

 

4. Ronda de presentacions.  

 

Sextosentido, rap feminista:  

 

Tres membres del grup de rap feminista Sextosentido es presenten: han actuat a diversos 

esdeveniments feministes, a més de participar en la Festa Major de Poble-sec i estan obertes a 

més propostes. El seu objectiu és ensenyar al món el que és la música i la cultura urbana, el 

moviment feminista i la realitat LGTBI. Consideren que la seva música és urbana i parlen de 

sentiments, de la realitat del carrer i de les seves idees feministes.   
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Ana Trapero explica que un dels propòsits del Consell és establir vincles i sinergies entre 

entitats, iniciatives, col·lectius, artistes, etcètera.  

 

Projecten el videoclip “Aina CHK - No estás sola” 

(https://www.youtube.com/watch?v=TZgT41TEmxs&ab_channel=AINACHK) . 

 

Intervenció Resposta 

Montse Picon: Comenta que hi ha un festival 

de música per a joves a finals d'octubre al 

barri de la Marina, el Seven Rings. Potser 

encara són a temps de poder participar. 

Eva Hernando, Tècnica de Feminismes del 

Districte, passarà el videoclip i el número de 

contacte del grup a qui el demani.   

 

David Labrador, Conseller del GMD de C's: 

Pregunta com s’han comunicat fins ara amb 

les entitats. 

Yudi, de Sextosentido, respon que 

normalment s'han posat en contacte amb un 

altre membre del grup, Aina. A més, tenen 

contactes amb Punts Joves i entitats de 

diferents districtes. 

  

 

5. Informació sobre les activitats del Districte per commemorar el 25N.  

 

Ana Trapero explica les actuacions que es fan des de Districte pel 25N: en primer lloc, es fa 

difusió de les activitats convocades per les entitats i equipaments del Districte. Es fa un 

programa en paper i es fa difusió mitjançant el web i les xarxes. També es fa un acte 

institucional central de Districte, que se celebrarà el 24 de novembre a les 18.00 h al Saló de 

Plens, per tal que no coincideixi amb la manifestació del 25N. Finalment, es posarà una imatge 

de vinil a la seu de Districte i s'il·luminarà la façana de la seu de Districte de Sants-Montjuïc 

amb color lila.   

 

 

6. Altres temes.  

 

Punt Lila:  

Eva Hernando comunica que a la Festa Major de Sants, que és la segona amb més participació 

de Barcelona, s'instal·la un Punt Lila per prevenir i sensibilitzar entorn les agressions 

masclistes. El servei consisteix en un estand atès per dues persones on es dona informació 

sobre què són i que fer davant de situacions masclistes, i dues parelles més itinerants pels 

carrers de la festa, i voltants. També, conjuntament amb la Guàrdia Urbana i els Mossos 

d'Esquadra, es van fer itineraris segurs de tornada en transport públic.   

Prèviament a la Festa Major, es va fer una formació perquè cada barra dels carrers pogués 

esdevenir un Espai Lila coordinat amb el Punt Lila. Es va posar el servei del 23 al 27 d'agost. 

Durant aquests dies es van fer un total de 240 sensibilitzacions en el mateix Punt Lila. La 

parella itinerant va fer 676 sensibilitzacions: a més de donar informació en paper, expliquen què 

fer en cas d'agressió. A banda, es van fer assessoraments a 8 persones que havien viscut 

alguna situació de violència. També es va reportar 1 agressió i es van fer 4 intervencions per 

part de les parelles itinerants. Al Districte, cada any, es fa formació per barris a les entitats que 

fan activitats d'oci nocturn, sobretot durant les festes majors: què s'entén per agressió masclista 

i com es poden prevenir abans i durant la festa. A la Marina i al Poble-sec també es va fer una 

https://www.youtube.com/watch?v=TZgT41TEmxs&ab_channel=AINACHK
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formació de cara a les seves Festes Majors. El servei de Punt Lila es presta només directament 

a la Festa Major de Sants, als altres barris s'hi col·labora amb formació i material.  

Intervenció Resposta 

Lorena, de Trama: Explica que va veure que 

la Guardia Urbana feia formació a joves. 

Pregunta com han sigut les sinergies amb la 

policia. 

Eva Hernando respon es vam fer 3 sessions 

al Districte amb la Guàrdia Urbana adreçada a 

joves abans d'estiu, com a prova pilot. Detalla 

que el tema de la violència es treballa des de 

diferents àmbits. Per exemple, a tots els 

districtes hi ha un circuit contra la violència 

masclista on estan Guàrdia Urbana, Mossos 

d'Esquadra, tots els serveis que treballen 

aquest àmbit (PIAD, Serveis Socials, SARA) i 

entitats. En el marc d'aquest circuit hi ha una 

Comissió de Prevenció, més reduïda, on 

s’analitzen possibles casos de violència 

masclista a partir d’indicis i, entre tots els 

serveis, es veu si la dona agredida està 

vinculades a algun servei de suport.  

Ana Trapero recalca que les dades 

presentades són d'aquelles situacions que 

s'han visibilitzat: és molt important denunciar 

per a poder donar visibilitat a la violència 

masclista. 

Judit, de l'Associació Generación 

Guineocatalana Virgen de Bisila: Pregunta si a 

cada districte hi ha Punt Lila i si n'hi va haver 

a La Mercè. Afirma que al Districte va veure 

molta gent i moltes agressions lleus: 

considera que era necessari almenys un Punt 

Lila al barri. 

Eva Hernando respon que hi havia 3 Punts 

Liles: a Maria Cristina, a la platja de Bogatell i 

al C/ Martí Franquès. 

Lourdes Vidrier, Consellera del GMD d'ERC: 

Exposa la seva preocupació pel tema de la 

prevenció. Pregunta si hi ha dades de quants 

instituts del Districte treballen la qüestió de la 

violència sexista. 

Montse, de la Taula de Dones de la Marina, 

respon que, des del 2017, la seva entitat 

treballa amb escoles de primària i instituts i es 

fan tallers a tots els centres educatius del 

barri. Considera que no hauria de ser que 

siguin les entitats que hagin de fer aquesta 

tasca, s'hauria de formar els docents 

directament. 

 

Judit,  de l'Associació Generación 

Guineocatalana Virgen de Bisila, opina que 

s'hauria de fer una  proposta legislativa al 

Parlament des dels polítics i veure com 

encaixa aquest tema dins del Pla Educatiu. La 

violència masclista ens afecta a tots, no pot 

recaure tota aquesta responsabilitat en tallers: 

és absurd que es reguli la conseqüència i no 
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Intervenció Resposta 

la prevenció. 

 

Mònica, de l'Associació Pandora, valora que 

és difícil tenir dades perquè es vehicula des 

de diverses vies i programes. Sí que es fan 

molts tallers, però no acaben de funcionar i no 

es fan a tots els instituts: haurien de ser 

obligatoris. 

 

Ana Trapero respon que no es compta amb 

aquestes dades. Menciona que a l'Espai 

Química Jove del barri, es treballa aquesta 

qüestió amb joves. 

 

Judit, de Sextosentido, explica que va estudiar 

al Bosc de Montjuïc i no ha rebut mai cap 

tipus de formació, acompanyament ni 

seguiment amb aquest problema: és un tabú, 

com el racisme, l'homofòbia i tants altres 

temes. Sí que hi ha el Punt JIP, però és 

insuficient. No s'aprofundeix sobre moltes 

qüestions importants, per exemple, se surt de 

l'ESO sense cap coneixement de la memòria 

històrica de les dones. Barcelona és una ciutat 

molt oberta, es podria ensenyar sobre aquests 

temes els més petits des de l'escola.  

 

Montse, de la Taula de Dones de la Marina, 

afegeix que si els professors no estan formats 

i no transmeten aquesta visió inclusiva als 

alumnes, els tallers serveixen de poc.  

 

Lourdes Vidrier conta que, en principi, aquesta 

formació està. També hi ha el problema que hi 

ha un sector determinat de la societat que rep 

negativament que s'ensenyi sobre segons 

quins temes als teus fills. 

 

Ana Trapero opina que l'escola ensenya, però 

qui educa és la família i l'entorn. Per això, per 

sort, també hi ha entitats que treballen 

aquestes qüestions. 

 

Lorena, de la Trama, opina que, 

independentment que hi hagi famílies que no 

estiguin a favor de certs temes, aquest no és 

el problema. Aquests tallers sempre es fan a 
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Intervenció Resposta 

les mateixes escoles, que estan obertes per la 

seva forma de funcionar.  

 

Lourdes Vidrier afegeix que si estesin al 

temari, seria més fàcil. Si s'educa les criatures 

en la igualtat, el respecte i una bona educació 

sexual, no caldrà posar Punts Liles. 

 

Jessica, de l'Associació Generación 

Guineocatalana Virgen de Bisila, opina que és 

evident que s'ha d'educar a casa, però es 

treballen moltes hores i a l'escola s'ha de 

donar també uns mínims. 

 

Elizabeth, de Jam Session, opina que l'escola 

ensenya, tanmateix, ha d'oferir la possibilitat 

d'educar a aquells que no són educats a casa. 

Hi ha nanos que a casa seva reben una 

educació assetjadora: l'escola ha de trobar la 

possibilitat d'encabir en el seu ensenyament el 

que altres no veuen a casa seva. 

 

Yohana, de Bona Voluntat En Acció, expressa 

que l'escola ha de tenir un programa íntegre: 

es tracta d'inculcar respecte i igualtat cap a 

totes les persones. Començant per com 

s'escullen els professors: la persona que ha 

de tractar amb nenes i nens hauria d'estar 

capacitada en aquests temes.  

 

Elizabeth, de Jam Session, considera que 

això no es pot demanar als mestres: és 

responsabilitat del Departament que incorpori 

persones especialitzades en ètica i valors. 

 

Lorena, de la Trama, conta que quan va a una 

aula identifica perfectament les mirades de 

violència, les situacions d'assetjament, 

etcètera: simplement reportar això ja és molt. 

Sovint es posa el focus en el jovent, però les 

persones adultes són el seu referent: si 

reprodueixen violència és perquè la veuen i es 

valida des de dalt. Cal formació, lleis i més 

mesures.  

 

Ana Trapero expressa que la formació no es 

rep només a l'escola, també a través dels 
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Intervenció Resposta 

mitjans de comunicació, de la música, de l'oci, 

etcètera: s'ha de treballar en tots els àmbits 

perquè la informació que rep la gent jove 

estigui enfocada en aquests valors de 

respecte i igualtat. Conclou valorant molt 

positivament l'espai de debat i intercanvi que 

s'ha donat. 

Mònica, de l'Associació Pandora: 

· Pregunta si les parelles del Punt Lila eren 

dones. 

· Valora que seria interessant que hi hagués 

homes treballant en programes contra la 

violència sexista, ja que és un problema que 

afecta tothom. 

Eva Hernando respon afirmativament. 

    

 

Catàleg d'entitats, artistes i grups:  

Ana Trapero explica que seria interessant reunir un catàleg de contactes, perquè les entitats del 

Districte puguin tenir el recurs d'artistes amb mirada feminista i de gènere per a entitats que 

muntin esdeveniments. Insta a les assistents a compartir els contacte que tinguin.  

 

Eva Hernando suggereix de fer una crida a les entitats del Consell.  

  

Ana Trapero proposa que aquest catàleg es vehiculi mitjançant la Tècnica, Eva Hernando, per a 

demanar o compartir contactes concrets.  

 

Intervenció Resposta 

Mònica, de l'Associació Pandora: Explica que 

al novembre tindran una exposició itinerant, 

amb plafons, per informar sobre diversitat 

d'identitats de gènere i sexuals. Es podria 

muntar en casals de joves, equipaments i al 

mateix carrer. 

Ana Trapero respon que se la pot contactar a 

ella o a Eva Hernando per a qualsevol activitat 

que necessiti difusió. 

 

 

25N:  

Montse, de la Taula de Dones de la Marina, anuncia que al seu barri s'organitzarà una xerrada 

sobre violència ginecològica. També, com cada any, hi haurà una encesa d'espelmes amb 

cartells, amb els noms i edat de les dones assassinades durant l'any.   

 

Lorena, de la Trama, informa que hi haurà una exposició dins de l'Octubre Trans i que al 

novembre hi haurà una altra sobre violència sexual.  
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7. Torn obert de paraules.  

 

Intervenció Resposta 

Yudi, de Sextosentido: 

· Comunica que totes les entitats i institucions 

poden comptar amb el seu grup per a actuar 

en esdeveniments i iniciatives, siguin petites o 

grans. 

 

 

Sense més intervencions, es tanca la sessió.  

Ana Trapero tanca la sessió i agraeix la participació i assistència.  


